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§ 29 

Godkännande av dagordning 
 
Inga tillkommande eller utgående ärenden anmälda. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner dagordningen. 
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§ 30 
Valärende 
Dnr KS 2022/420 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige väljer Gustav Lagnander (EDL) och Ulrik Lodin (EDL) till 
ledamöter i styrgruppen för Översiktsplanen. 
 
 
 
 
Beslutet expedieras till 
Gustav Lagnander 
Ulrik Lodin 
Planerings- och exploateringschef Maria Wagerland 
Plan- och exploateringsingenjör Linnea Andersson 
Nämndsamordnare Ingela Flodin 
Registrator Frida Piiroinen (Soltak) 
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§ 31 
Ej verkställda beslut inom IFO, SoL och LSS 
Dnr KS 2023/122 
 
Sammanfattning 
Kommuner ska rapportera ej verkställda gynnande beslut enligt LSS och SoL till 
Inspektionen för vård och omsorg, kommunens revisorer och kommunfullmäktige. Det 
är den beslutande nämnden, som är ytterst ansvarig för verkställigheten av besluten, 
som ska stå för rapporteringen 
 
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens protokoll 2024-02-28 § 30 och 31 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen 
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§ 32 
Information om revisorernas uppdrag och ansvar 
 
Sammanfattning 
KPMG:s sakkunniga biträde för revisorerna i Lilla Edets kommun redogör för 
revisorerna uppdrag från kommunfullmäktige. Revisorerna granskar årligen i den 
omfattning som följer av god revisionssed all verksamhet som bedrivs inom 
nämndernas verksamhetsområden. 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen 
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§ 33 
Årsredovisning Lilla Edets kommun 
Dnr KS 2024/84 
 
Sammanfattning 
Ekonomiavdelningen har upprättat Årsredovisning för verksamhetsåret 2023.  
 
Ekonomiavdelningen har tagit fram en årsredovisning som omfattar 
förvaltningsberättelse, ekonomisk redogörelse, samt redovisning från kommunens 
verksamheter och bolag. 2023 års bokslut för Lilla Edets kommun visar ett resultat på 4, 
7 mnkr att jämföra med 22,4 mnkr föregående år. Årets budgeterade resultat är – 7,1 
mnkr, alltså en positiv budgetavvikelse med 11,8 mnkr.  
 
Utifrån kommunfullmäktiges riktlinjer gör kommunstyrelsen bedömningen att god 
ekonomisk hushållning inte har uppnåtts under perioden då endast ett av de två 
finansiella målen är uppfyllda 
 
Antalet tillsvidareanställda 2023 uppgick till 993 medarbetare, inklusive vilande 
anställningar, vilket innebär en minskning i gruppen antalet tillsvidareanställda jämfört 
med 2022. Sett till det totala antalet anställda har totala antalet månadsavlönade 
medarbetare ökat något samtidigt som tillsvidareanställda har minskat med nio (9) 
personer jämfört med 2022. 
 
Medelåldern för kommunens anställda är 43,4 år 2023, vilket innebär att medelåldern är 
samma som 2022. 
 
Koncernens samlade resultat för året är 45,3 mnkr, föregående år uppgick koncernens 
resultat till 24,1 mnkr. 
 
Kommunens fastighetsbolag AB EdetHus gjorde en vinst på 39,4 mnkr, kommunens 
fjärrvärmebolag Lefab gjorde en vinst på 1,6 mnkr, och Soltak en vinst på 0,9 mnkr. 
Från och med 2023 ingår inte Södra Bohusläns Räddningstjänstförbund i koncernen, 
och i stället har kommunen samverkan med RSG (Räddningstjänsten Storgöteborg) 
gällande räddningstjänst. 
 
Den andel som kommunen äger i respektive dotterbolag/förbund påverkar 
kommunkoncernens resultat undantaget Räddningstjänsten Storgöteborg där 
kommunens ägarandel är för liten för att ingå i koncernen. 
 
Årets nettoinvesteringar uppgår till 79,2 mnkr (föregående år 70,2 mnkr) varav 44,7 
mnkr avser avgiftsfinansierade verksamheten 
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Utifrån kommunfullmäktiges riktlinjer gör kommunstyrelsen bedömningen att god 
ekonomisk hushållning inte har uppnåtts under perioden då endast ett av de två 
finansiella målen är uppfyllda 
 
Kommunens totala intäkter inklusive finansiella intäkter uppgår till 1 244,3 mnkr. 
Skatteintäkter är den största inkomstkällan, därefter kommer kommunalekonomisk 
utjämning och taxor och avgifter.  
 
Nämndernas nettokostnader har ökat med 5,4 procent (föregående år var ökningen 9,6 
procent) jämfört med föregående år. Totalt för den skattefinansierade 
nämndverksamheten uppgick avvikelsen mot budget med ett överskott på 4,7 mnkr. 
 
Bildningsnämnden redovisar ett underskott mot budget på 2,4 mnkr. Avvikelsen beror 
på högre personalkostnader inom grundskolan, kostnader för etablering av Stallets 
förskola, samt kostnadsökningar för lokalhyror och skolskjutsar. 
 
Socialnämnden har en negativ budgetavvikelse som uppgår till 12,3 mnkr. Underskottet 
hänförs främst till höga personalkostnader kopplat till nya arbetstidsregler och 
heltidsresan. Kommunfullmäktige beslutade den 25 oktober 2023 att godta en negativ 
budgetavvikelse 2023 på maximalt 12 mkr för socialnämnden på grund av 
puckelkostnader vid införandet av heltidsresan och den skärpta tillämpningen av 
arbetstidslagen. 
 
Samhällsnämnden redovisar ett marginellt överskott mot budget på 0,3 mnkr. 
 
Kommunstyrelsen redovisar en positiv budgetavvikelse på 1,4 mnkr. Den positiva 
avvikelsen beror på lägre personalkostnader på grund av vakanser samt lägre kostnader 
för köp av verksamhet inom räddningstjänsten.  
 
Semesterlöneskuldens förändring uppgick till 0,8 mnkr, vilket innebar ett positivt 
överskott på 2,3 jämfört med budget. Det beror dels på att kommunens personal i hög 
grad har tagit ut sin semester under året, dels på att personal som slutat har fått sina 
inarbetade semesterdagar utbetalade. 
 
Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning har ökat med 5,6 procent 
(föregående år var ökningen 5,5 procent). Det är framförallt ökningen av skatteintäkter 
och slutavräkningen för 2022 som bidrar till den positiva utvecklingen under 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-03-26 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-03-11 
Årsredovisning 2023 Lilla Edets kommun 
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Ekonomiska konsekvenser 
En så kallad balanskravsutredning ska genomföras varje år för att fastställa om 
balanskravet är uppfyllt. 2023 års balanskravsresultat uppgår till 4,7 mnkr. Tidigare 
avsättningar till resultatutjämningsreservfonden (RUR) uppgår till 24 mnkr. Enligt 
kommunens riktlinjer för god ekonomisk hushållning kan avsättningen till RUR högst 
uppgå till 30 mnkr. Möjlig avsättning till RUR 2023 uppgår till 0,0 mnkr. Resultatet 
innebär att kommunen stärker soliditeten med 0,2 procentenheter. 
 
Sociala konsekvenser 
Inga sociala konsekvenser 
 
Yrkande 
Julia Färjhage (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Kristian Hermansson (S), Peter Spjuth (V), Andreas Freiholtz (SD) och Frej Dristig 
(SD) tillstyrker Julia Färjhages yrkande. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa resultaträkning, balansräkning samt 
förvaltningsberättelse och i övrigt godkänna årsredovisningen för 2023. 
 
 
 
Beslutet expedieras till 
Kommunchef, Elisabeth Linderoth 
Ekonomichef, Jörgen Karlsson  
Samtliga sektorchefer 
Liz Gard, KPMG 
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§ 34 
Revisorernas berättelse 2023 
Dnr KS 2024/84 
 
Sammanfattning 
Av fullmäktige utsedda revisorer har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse 
och nämnder och genom utsedda lekmannarevisorer den verksamhet som bedrivits i 
kommunens företag. 
 
Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna. 
 
Styrelse och nämnder ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande mål, beslut 
och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De ansvarar 
också för att det finns en tillräcklig intern kontroll och återredovisning till fullmäktige. 
 
Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper samt 
att pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges uppdrag och mål samt de lagar 
och föreskrifter som gäller verksamheten. 
 
Granskningen har utförts i enlighet med kommunallagen, god revisionssed i kommunal 
verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen har haft den 
omfattning och inriktning samt givit det resultat som redovisas i bilagda rapporter. 
 
Utifrån revisorernas granskning noteras att socialnämnden redovisar ett underskott om -
12,3 mkr gentemot budget, vilket till stor del förklaras av ökade personalkostnader inom 
äldreomsorgen som avviker med – 20 mkr gentemot budget. Underskottet är till stor del 
hänförligt till heltidsresan och anpassningen till nya arbetstidsregler. Revisorerna 
noterar att nämnden har vidtagit åtgärder utifrån den ekonomiska uppföljningen, dock i 
ett sent skede (tertialrapport 2). För att kunna fånga avvikelser och vidta åtgärder i tid 
bedömer revisorerna att det är av stor vikt att nämnden säkerställer en löpande 
ekonomisk uppföljning. Då nämnden även framgent står inför stora ekonomiska 
utmaningar ser revisorerna med oro på detta och kommer att fortsatt följa nämndens 
styrning och uppföljning av ekonomin. 
 
Revisorernas granskning har vidare visat att bildningsnämnden inte har säkerställt en 
tillräcklig struktur för intern kontroll. Arbetet utgår inte från en riskanalys och följer 
därmed inte fastställt reglemente för intern kontroll. 
 
Sammantaget bedömer revisorerna att styrelse och nämnder i Lilla Edets kommun har 
bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredställande sätt. 
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Revisorerna bedömer dock att socialnämnden inte har bedrivit verksamheten på ett helt 
ändamålsenligt och ekonomiskt tillfredställande sätt. Detta beaktat det ekonomiska 
resultatet och att åtgärder vidtagits först i ett sent skede. 
 
Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 
 
Revisorerna bedömer att styrelsens, nämndernas och beredningarnas interna kontroll har 
varit tillräcklig, med undantag av bildningsnämnden. 
 
Revisorerna bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen delvis är 
förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige uppställt. 
 
Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och nämnder 
samt enskilda ledamöter i dessa organ. 
 
Revisorerna tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för 2023. 
  
Beslutsunderlag 
Revisionsberättelse för år 2023 missiv 
Revisorernas redogörelse 2023 Lilla Edets kommun 
Sakkunniga biträdets yttrande 
KPMG;s Granskning av bokslut och årsredovisning 
Grundläggande granskning  
 
Yrkande 
Lars Ivarsbo (C) 

1. Kommunfullmäktige beviljar med hänvisning till revisionsberättelsen 
ansvarsfrihet för kommunstyrelsen och nämnderna samt enskilda ledamöter i 
dessa organ.  

2. Kommunfullmäktige godkänner revisionsberättelsen och lägger den till 
handlingarna. 

 
Andreas Nelin (-), tidigare moderat, yrkar att bildningsnämnden får en erinran för 
bristande intern kontroll. 
 
Julia Färjhage (C) och Peter Spjuth (V) yrkar avslag på Andreas Nelins yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige bifaller eller avslår Lars Ivarsbos 
yrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller yrkandet. 
 
Därefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige bifaller eller avslår Andreas Nelins 
yrkande och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 
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Omröstning 
Omröstning begärs och verkställs. 
 
Följande beslutsgång fastställs: 
Ja-röst för bifall till Andreas Nelins yrkande 
Nej-röst för avslag av Andreas Nelins yrkande 
 
Jäv 
Ledamöter och ersättare som suttit i bildningsnämnden under 2023 och 2024 anmäler 
jäv och deltar inte i omröstningen. 
 

 Vid omröstning 
 

 JA NEJ AVSTÅR 
Zara Blidevik (M)  X  

Andreas Nelin (-) X   

Julia Färjhage (C)  X  

Johan Blixth (C)  X  

Lars Ivarsbo (C)  X  

Ethel Augustsson (C)  X  

Anders Karlsson (KD) X   

Mona Burås (S)  X  

Philip Gümüsü (S)  X  

Anne-Lie Palm (S)  X  

Madeleine Librén (S)  X  

Ann-Katrin Johansson (S)  X  

Peter Spjuth (V)  X  

Linda Holmer Nordlund (V)  X  

Olga Johansson (SD) X   

Jari Kalliomäki (SD) X   

Lena Hill (SD) X   

Mats Ollaka (SD) X   

Daniel Martinsson (SD) X   

Ann-Kristin Johansson (SD) X   

Summa 8 12  

 
Vid omröstningen avges 8 ja-röster och 12 nej-röster, kommunfullmäktige avslår 
därmed Andreas Nelins yrkande. 
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Beslut 
1. Kommunfullmäktige beviljar med hänvisning till revisionsberättelsen 

ansvarsfrihet för kommunstyrelsen och nämnderna samt enskilda ledamöter i 
dessa organ.  

2. Kommunfullmäktige godkänner revisionsberättelsen och lägger den till 
handlingarna. 

 
Deltagande i beslut  
Till protokollet antecknas att kommunfullmäktiges ledamöter och tjänstgörande 
ersättare ej deltagit i beslut om ansvarsfrihet för styrelse samt respektive nämnd som 
vederbörande verkat i. 
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§ 35 
Svar på motion om att påbörja bygget av en högstadieskola i 
Lödöse 
Dnr KS 2022/482 
 
Sammanfattning 
Gustav Lagnander Bertilsson (EDL), Jonas Hilmersson (KD), Niclas Ahlberg (SD) samt 
Johan Sösaeter (SD) har inkommit med en motion om att påbörja bygget av en 
högstadieskola i Lödöse. 
 
Motionen innehåller följande yrkanden: 

- Att kommunstyrelsen får i uppdrag att säkerställa att en detaljplan för en ny 
högstadieskola vunnit laga kraft så snart som möjligt. 

- Att byggnation av en ny högstadieskola i Lödöse ska påbörjas – oaktat 
elevunderlag – senast i samband med att den nya F-6-skolan i Lödöse står 
invigd. 
 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 28 november antogs Befolkningsprognos 
2023-2032 som beslutsunderlag för framtida planering. Den antagna 
befolkningsprognosen skiljer sig från tidigare prognos. Konjunkturläget har förändrats 
det senaste året och befolkningstillväxten i Lilla Edets kommun har planat ut. I 
kommunens södra delar syns en stor förändring när det gäller befolkningsutvecklingen. 
I tidigare befolkningsprognoser syntes en stor ökning av antal barn i åldrarna 1-15 år i 
kommunens södra delar och då främst i Lödöse. Expansionsplanerna för nya bostäder i 
Lödöse har inte utvecklats i den planerade takten vilket medfört att 
befolkningsökningen inte har fallit ut som planerat. Vidare medför det att behovet av 
utökade verksamhetslokaler för förskola och skola i Lödöse, utöver de som finns i 
dagsläget, nu hamnat några år längre fram i tiden. 
  
Konsultföretaget Tyréns har på kommunchefens uppdrag genomfört en utredning av 
skolstrukturen i Lödöse. I den utredningen menar Tyréns att Lilla Edets kommun inte 
har behov av en ytterligare högstadieskola och bör fokusera på att utveckla 
Fuxernaskolan som högstadieskola. 
  
Utifrån den utredning som gjorts av Tyréns och utifrån Lilla Edets kommuns 
befolkningsprognos 2023 så anser bildningsnämnden att kommunen bör arbeta vidare 
med att utveckla den skolstruktur som i nuläget planeras för i Lödöse, inom den 
pågående detaljplaneprocessen i Norra Gossagården samt de områden som redan är 
detaljplanerade för skolverksamhet. Inom ramen för de förstudier som pågår eller 
planeras för, bör ytor för en framtida högstadieskola beaktas vilket framgår av tidplanen 
för kommande planarbete högstadieskola utgör ett framtida planeringsprojekt.   
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Då den offensiva befolkningstillväxten har avstannat, befolkningsprognos 2023-2032 
visar en planera utveckling och den genomförda utredningen för skolstruktur i Lödöse 
visar att ytterligare en högstadieskola inom Lilla Edets kommun inte är nödvändig i 
dagsläget föreslår förvaltningen att avslå motionen i sin helhet.    
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-03-26 
Arbetsutskottets protokoll 2024-03-12 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-02-25 
Protokoll BIN §6 
Motion om att påbörja bygget av en högstadieskola i Lödöse 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Det är stora kostnader förknippade med att planera, utreda, projektera och bygga en 
skola. Hur stora kostnaderna för detta är för en ny högstadieskola i Lödöse har inte 
beräknats i nuläget. 
 
Sociala konsekvenser 
Lilla Edets kommun erbjuder samtliga barn i skolåldrar skolgång på skolenheter inom 
befintlig skolstruktur. Att bygga en ny högstadieskola skulle inte förändra kommunens 
förmåga att erbjuda skolplatser. Möjlighet att erbjuda fler högstadieelever skolgång 
närmare hemmet skulle öka för de barn som bor i eller i närområdet till Lödöse. 
 
Yrkande 
Gustav Lagnander (EDL) yrkar bifall till första att-satsen och avslag på andra att-satsen 
samt lämnar följande tilläggsyrkande: 
Kommunfullmäktige beslutar att byggnation av ny högstadieskola i Lödöse ska påbörjas 
senast 2028. 
 
Niclas Ahlberg (SD), Camilla Nilsson (KD), Frej Dristig (SD), Johan Sösaeter 
Johansson (SD) och Andreas Nelin (-), tidigare moderat, tillstyrker Gustav Lagnanders 
yrkande. 
 
Peter Spjuth (V), Anna Chorell (M) och Julia Färjhage (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Andreas Nelin (-), tidigare moderat, yrkar att ärendet återremitteras med uppdrag att 
redovisa samtliga barn/elever som bor i Lilla Edets kommun, som går i kommunens 
befintliga skolor och fristående skolor, samt alla andra barn/elever i Lilla Edets 
kommun som går i andra kommuners skolor och friskolor samt redovisa hur stort 
elevunderlaget behöver vara för att ett högstadium i Lödöse ska kunna byggas.  
 
Gustav Lagnander (EDL) och Johan Sösaeter Johansson (SD) tillstyrker Andreas Nelins 
yrkande. 
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Julia Färjhage (C) yrkar avslag på Andreas Nelins yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner att ska 
avgöras idag. 
 
Omröstning 
Omröstning begärs och verkställs. 
 
Följande beslutsgång fastställs  
Ja-röst för att återremittera ärendet 
Nej-röst för att avgöra ärendet idag 
 

 Vid omröstning 
 

 JA NEJ AVSTÅR 
Anna Chorell (M)  X  

Zara Blidevik (M)  X  

Christian Lindeman (M)  X  

Andreas Nelin (-) X   

Julia Färjhage (C)  X  

Johan Blixth (C)  X  

Lars Ivarsbo (C)  X  

Johanna Mörk (C)  X  

Ethel Augustsson (C)  X  

Camilla Nilsson (KD) X   

Mona Burås (S)  X  

Philip Gümüscü (S)  X  

Anne-Lie Palm (S)  X  

Kristian Hermansson (S)  X  

Madeleine Librén (S)  X  

Martin Rapp (S)  X  

Ann-Katrin Johansson (S)  X  

Peter Spjuth (V)  X  

Linda Holmer Nordlund (V)  X  

Frej Dristig (SD) X   

Johan Sösaeter Johansson (SD) X   

Olga Johansson (SD) X   

Andreas Freiholtz (SD) X   

Jari Kalliomäki (SD) X   

17



   

 

Kommunfullmäktige protokoll 2024-04-10 
 

 Vid omröstning 
 

 JA NEJ AVSTÅR 
Lena Hill (SD) X   

Mats Ollaka (SD) X   

Daniel Martinsson (SD) X   

Niclas Ahlberg (SD) X   

Ann-Kristin Johansson (SD) X   

Gustav Lagnander (EDL) X   

Summa 13 17  

 
Vid omröstningen avges 13 ja-röster och 17 nej-röster och ärendet återremitteras 
därmed genom minoritetsåterremiss. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med uppdrag att redovisa samtliga 
barn/elever som bor i Lilla Edets kommun, som går i kommunens befintliga skolor och 
fristående skolor, samt alla andra barn/elever i Lilla Edets kommun som går i andra 
kommuners skolor och friskolor samt redovisa hur stort elevunderlaget behöver vara för 
att ett högstadium i Lödöse ska kunna byggas.  
 
 
 
 
Beslutet expedieras till 
Kommunchefen Elisabeth Linderoth 
Sektorchef bildning Karin Hallhagen Bagby 
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§ 36 
Fråga om föreläsning av Dogge Doggelito på Kulturhuset Eden 
Dnr KS 2024/176 
 
Sammanfattning 
Frej Dristig (SD) inkom 2024-03-29 med en fråga till bildningsnämndens ordförande: 
 

• Ska Dogge Doggelito trots det som framkommit föreläsa på Kulturhuset Eden 
den 3 maj? 

 
Beslutsunderlag 
Fråga från Frej Dristig, daterad 2024-03-29 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige noterar svaret. 
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§ 37 
Begäran om överföring av investeringsmedel 2023-2024 
Dnr KS 2024/86 
 
Sammanfattning 
Socialnämnden och samhällsnämnden har inkommit med begäran om överföring av 
outnyttjade investeringsmedel från 2023 till 2024. Kommunstyrelsen begär överföring 
av outnyttjade medel från 2023 till 2024 avseende sömlösdatabas. 
 
- Socialnämnden har för 2023 erhållit 200 tkr i investeringsmedel för inköp av 
trygghetslarm på SÄBO (Särskilt Boende). Upphandling av trygghetslarm har inte 
färdigställts under 2023 och investeringsmedlen kommer därmed inte att hinna 
ianspråktas. 
 
- Samhällsnämnden avgiftskollektivet, har under 2023 tilldelas totalt 51,6 mnkr i 
investeringsbudgeten där den största delen på 50,0 mnkr är nyinvesteringen i en ny 
återvinningscentral. De övriga investeringarna är: 
 

• Ny ÅVC 50 mnkr 
• ÅVC, drift och underhåll 50 tkr 
• Digitalisering ÅVC  50 tkr 
• Digitalt fordonsystem, EDP mobile 1,0 mnkr 
• Ofördelat anslag  500 tkr 

 
Enheten önskar att resterande saldo för nyinvesteringarna samt investeringarna 
överflyttas till år 2024 så att arbetet med investeringarna kan fortgå. De delar som avser 
digitalisering ingår i digitaliseringsplanen. Investeringarna innebär utökad service till 
kunderna och systemet kommer att kunna användas även om återvinningscentralen 
(ÅVC) skulle flyttas. Förstudien om ÅVC placering kommer att redovisas för 
samhällsnämnden under året. 
Det resterande saldot som önskas överflyttas avser: 

 
Investeringar inom avfall: 

• ÅVC drift och underhåll  50   tkr 
• Digitalisering- ÅVC  50   tkr 
• Digitalt fordonsystem, EDP mobile  837 tkr 
• Ofördelat anslag  74   tkr 

 
Totalt: 1 011tkr 
 
-Samhällsnämnden skattekollektivet, under 2023 hade stadsmiljöenheten tilldelats 34,9 
mnkr i investeringsbudgeten. Dessa medel har, av många olika anledningar, inte 

20



   

 

Kommunfullmäktige protokoll 2024-04-10 
 

arbetats upp. Flera mindre projekt är dock pågående byggprojekt.  Projekten med de 
större torg- och centrumupprustningarna är i slutfasen av projekteringen. Lödöse torg 
har planerad byggstart 2024 och centrumupprustningen i Lilla Edet har redan startat. 
 
Budgetprocessen inför ett räkenskapsår påbörjas av verksamheterna redan 15 månader 
innan årets början. Denna långa tidshorisont gör att mycket hinner förändras innan 
budgetårets start. Det här innebär att den praktiska planeringen är svår att synkronisera 
med den ekonomiska planeringen, vilket leder till att avsatta medel inte upparbetats 
under det tilldelade året. 

• Projekteringen av Lödöse Torg försenades på grund av komplexitet med 
dagvattenhanteringen i närområdet; nya krav avseende dagvatten, val av 
teknisk lösning tillsammans med omfattande arkeologiska begränsningar. 
Detta i kombination med personell resursbrist både på stadsmiljöenheten och 
va-enheten samt att andra uppdrag fick prioriteras gjorde att projektet 
fördröjdes.   

• Ombyggnation av centrumgatorna till följd av exploateringen av Centralen 4 
var inte känd i sin omfattning eller tidsaspekt. Inför den ekonomiska 
planeringen togs det inte höjd för detta i investeringsbudget 2024, posten 
offentliga rum. 

• Ombyggnation av torget i Lilla Edet bör helst göras i samband med 
ombyggnation av centrumgatorna då dessa gränsar till varandra och bör 
hanteras som ett projekt. 

 
Tilldelade investeringsmedel 2024 kommer att användas fullt ut och räcker inte för att 
färdigställa pågående projekt samt utföra byggnation av planerade investeringsprojekt. 
De åtgärder som planeras 2024 är: planerat underhåll för gator 6 500 tkr (asfaltering i 
samband med bland annat va-arbeten), trafikåtgärder 4 000 tkr (varav den största 
åtgärder är GC väg Timmervägen samt pågående trafikåtgärder på Borgstigen), 
offentliga rum 9 500 tkr (Lödöse torg 2 000 tkr, gator Göteborgsvägen, Edsgtan COOP-
parkering samt Storgatan 7 500 tkr).   
  
Begäran om överflytt av medel enligt nedan: 
 

• Planerat underhåll;  
   Båtramp Laxen (under byggnation)  50 tkr 

• Trafikåtgärder;  
   Vägskyltar (under utförande) 150 tkr 
   Borgstigen (under byggnation) 200 tkr 

• Offentliga rum;  
   Lödöse Torg (pågående) 4 302 tkr 
   Centrumgator och torget Lilla Edet (under byggnation)  5 793 tkr 

• Anläggningar Fritid;  
   Underhållsåtgärder Prässebo badplats (under byggnation) 532 tkr 
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Totalt:      11 027 tkr 
 
Samhällsnämnden föreslår kommunfullmäktige att flytta 11 027 tkr enligt ovan lista 
från 2023 till 2024. Redan byggstartade projekt samt projekt där statliga bidrag blivit 
beviljade för 2024 kommer att prioriteras. Likaså avsätts medel för vägunderhåll då 
dessa behövs vid va-underhåll. 
 
- Kommunstyrelsen begär överflytta investeringsmedel avseende sömlösdatabas till 
2024 med motsvarande 826 tkr. Det ursprungliga beloppet var 950 tkr. Delar av 
detaljplanerna har digitaliseras under 2023. Arbetet behöver fortsätta under 2024 och 
beräknas kunna slutföras under 2024. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2023-03-26 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-02-27 
Sektorchefens tjänsteskrivelse daterad 2023-1-29 
Socialnämndens protokoll 2023-12-13 § 137 
Samhällsnämndens protokoll 2024-02-29 § 22 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Den av kommunfullmäktige antagna årsbudgeten för investeringar uppgår 2024 till 
71 370 tkr varav 39 750 tkr avser den avgiftsfinansierade verksamheten. 
 
Givet kommunens ekonomiska utmaningar, med ett negativt budgeterat resultat 2024, 
vikande konjunktur och stora framtida investeringsbehov, är det ekonomiska utrymmet 
litet för ökade finansiella kostnader, vilket blir en konsekvens av ökad upplåning och 
ökade avskrivningar. 
 
Förslaget till överföring av investeringsmedel kommer att påverka upplåningsbehovet 
under 2024  
 
Sociala konsekvenser 
Investeringar i stadsmiljön kan skapa trevligare och mer tillgängliga offentliga platser, 
som parker, gågator och torg. Det kan öka invånarnas möjligheter till rekreation, socialt 
umgänge, inkludering och fritidsaktiviteter, vilket förbättrar den övergripande 
livskvalitén.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att överföra 13 064 tkr från investeringsbudgeten 2023 till 
2024 varav 200 tkr avser socialnämnden, 1 011 tkr avser samhällsnämnden 
avgiftskollektivet,11 027 tkr avser samhällsnämnden skattefinansierade del samt 826 tkr 
avser kommunstyrelsen.  
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Beslutet expedieras till 
Ekonomichef, Jörgen Karlsson 
Sektorchef socialtjänst, Peter Almgren 
Sektorchef samhälle, Karin Holmström 
Enhetschef stadsmiljö, Anna Berlin 
Enhetschef PEX, Maria Wagerland 
Enhetschef avfall och återvinning, Ulf Nilsson 
 
 
Beslutet skickas för kännedom till  
Sektorekonom samhälle, Simon Dahlgren 
Sektorekonom kommunstyrelsen, Zandra Ädel 
Redovisningsansvarig, Per Einarsson 
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§ 38 
Svar på motion om revidering av riktlinjer för skolskjutsar 
Dnr KS 2023/210 
 
Sammanfattning 
Andreas Nelin (-) inkom, 2023-04-28, med en motion gällande revidering av riktlinjer 
för skolskjutsar avseende elever i förskoleklass, grundskola och grundsärskola i Lilla 
Edets kommun.  
 
Motionen föreslår att kommunfullmäktige uppdrar åt sektor bildning att: 
 

1. Kommunfullmäktige uppdrar åt sektor bildning att utreda och revidera riktlinjerna 
så att alla elever boendes i Lilla Edets kommun behandlas likvärdigt och inte 
särbehandlas utifrån var man bor i kommunen. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt sektor bildning att §1d stryks ur reglementet. 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-10 att överlämna motionen för beredning. 
Bildningsnämnden har hanterat motionen enligt protokoll §74.  
 
Rätten till skolskjuts regleras i Skollagen (2010:800) och omfattar elever i 
förskoleklass, grundskola, anpassad grundskola och anpassad gymnasieskola  
 
I bildningsnämndens internkontrollplan för år 2023 fick sektorn i uppdrag att ta fram 
nya riktlinjer för skolskjutsar, vilket var ett pågående arbete i samband med motionens 
hanterande i nämnden. Bildningsnämnden beslutade om de nya riktlinjerna 2023-12-12.   
 
Revideringarna i de nya riktlinjerna för skolskjuts har fokuserat på generella 
förtydliganden och påverkar inte motionens att-satser i någon mening. Angående 
likvärdigheten så är riktlinjerna utformande helt i enlighet med skollagen vilken säger 
att varje enskild elevs rätt till skolskjuts prövas enskilt. Gällande innehållet i § 1d så 
kvarstår därför tillägget av att varje elevs rätt till skolskjuts prövas enskilt. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-03-26 
Arbetsutskottets protokoll 2024-03-12 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-02-27 
Protokoll Bildningsnämnden § 74 
Motion, revidering av riktlinjer för skolskjutsar avseende elever i förskoleklass, 
grundskola och grundsärskola i Lilla Edets kommun, daterad 2023-04-28.  
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Ekonomiska konsekvenser 
De nya riktlinjerna har inte inneburit en förändring av kostnaderna och därmed innebär 
det ingen ytterligare ekonomisk konsekvens.  
 
Kostnaderna för skolskjuts har däremot ökat det senaste året men då pga ökande 
kostnader för drivmedel samt ökat antal elever.  
 
Sociala konsekvenser 
En likvärdig möjlighet till skolgång är viktigt oavsett var inom kommunen eleverna är 
bosatta. Riktlinjerna är utformande helt i enlighet med skollagen vilken säger att varje 
enskild elevs rätt till skolskjuts prövas enskilt. 
 
Yrkande 
Andreas Nelin (-), tidigare moderat 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad  
 
Frej Dristig (SD) tillstyrker Andreas Nelins yrkande. 
 
Julia Färjhage (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige bifaller 
Julia Färjhages yrkande. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservation 
Ledamöter och tjänstgörande ersättare för Sverigedemokraterna, Kristdemokraterna och 
Edetlistan samt Andreas Nelin (-), tidigare moderat, reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 
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§ 39 
Svar på motion om att avsluta kommunens inköp av drivmedlet 
HVO 
Dnr KS 2023/384 
 
Sammanfattning 
Johan Sösaeter Johansson (SD) och Andreas Nelin (-) har till Lilla Edets 
kommunfullmäktige den 25 oktober 2023 inkommit med en motion rubricerad ”Avsluta 
kommunens inköp av drivmedlet HVO”.  
 
Motionen innehåller följande att-satser:  
 

1. Lilla Edets kommun omgående och tills vidare upphör med inköp av drivmedlet 
HVO100.  

2. Lilla Edets kommun får heller inte genom upphandling av tjänster som 
exempelvis, snöröjning och skolskjuts, indirekt eller direkt konsumera HVO100 
eller ställa krav på HVO100.  

3. Besluten gäller helägda kommunala bolag.  
 

I motionen föreslås att inköp av drivmedlet HVO100 omgående och tills vidare upphör. 
Förvaltningen köper idag ingen HVO100 och därmed skulle ett sådant beslut inte ge 
någon skillnad i dagsläget. Att förbjuda framtida inköp skulle medföra att kommunen 
begränsar sina handlingsmöjligheter och ökar sin sårbarhet.  
 
Beträffande upphandling av tjänster innebär kommunens klimatlöfte att någon form av 
utvecklade krav på miljö- och klimathänsyn kommer att ställas vid större 
entreprenadupphandlingar. Det är inte avsikten att upphandlingarna ska specificera 
några bränslen.  
 
Att i en upphandling helt förbjuda även indirekt konsumtion av HVO100 skulle dels 
vara svårt att följa upp, dels kunna innebära uteslutande av utvecklingsinriktade 
leverantörer vilket inte bedöms som lämpligt. Vidare har Lilla Edets kommun genom 
lag om miljökrav vid upphandling av bilar och vissa tjänster inom vägtransportområdet 
(2011:846), det så kallade CVD direktivet, skyldighet att tillse att en viss andel fordon, i 
vissa offentliga upphandlingar, ska klara EU:s definition på ”rena fordon”. 
 
När det framgent blir aktuellt med ny upphandling av bilar och vissa tjänster inom 
vägtransportområdet för Lilla Edets kommun kommer alltså kommunen att behöva 
beakta detta lagkrav.  
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Ärendet har överlämnats till samhällsnämnden, bildningsnämnden samt EdetHus för 
yttrande. Samhällsnämnden har behandlat den första och andra att-satsen i sitt 
remissvar, och hänvisar för att-sats tre till övriga remissinstanser. Bildningsnämnden 
har behandlat att-sats två i sitt remissvar.  
 
EdetHus har i sitt yttrande behandlat samtliga att-satser och styrelsen ställer sig bakom 
att AB EdetHus bör undantas från ett eventuellt beslut gällande eventuellt avslut av 
inköp av HVO.    
 
Samtliga yttranden på remissen föreslår avslag av motionen.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-03-26 
Arbetsutskottets protokoll 2024-03-12 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-02-26 
Yttrande EdetHus inkommit 2024-02-28 
Protokoll Samhällsnämnden §10 
Protokoll Bildningsnämnden §7 
Motion avsluta kommunens inköp av drivmedlet HVO 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet medför ingen förändring jämfört med nuläget och bedöms därför inte ha några 
ekonomiska konsekvenser. 
 
Sociala konsekvenser 
Beslutet medför ingen förändring jämfört med nuläget och bedöms därför inte ha några 
sociala eller miljömässiga konsekvenser. 
 
Yrkande 
Johan Sösaeter Johansson (SD) yrkar att ärendet bordläggs. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller bordläggas och finner att ärendet 
bordläggs. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet 
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§ 40 
Redovisning av ej besvarade motioner 
Dnr KS 2024/80 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 5 kap 35 § ska om möjligt en motion eller ett medborgarförslag 
beredas på ett sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att 
motionen eller medborgarförslaget väcktes. 
Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid, skall detta och vad som har kommit 
fram vid beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. Fullmäktige får då 
avskriva motionen eller medborgarförslaget från vidare handläggning.  
 
Kommunstyrelsen skall två gånger varje år redovisa de motioner som inte har beretts 
färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges sammanträde i april och oktober. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-03-26 
Arbetsutskottets protokoll 2024-03-12 
Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-19 
Lista över motioner som ej ännu besvarats 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Redovisningen föranleder inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Sociala konsekvenser 
Redovisningen föranleder inga sociala konsekvenser. 
 
Yrkande 
Johan Sösaeter Johansson (SD) yrkar att ärendet återremitteras med följande 
motivering; 
Att redovisning av ej besvarade motioner ska förses med motivering var i 
beredningsprocessen motionen befinner sig och när de planeras att tas upp i 
kommunfullmäktige. (Se Sundsvall för bra exempel på redovisning av ej besvarade 
motioner).  
 
Andreas Nelin (-), tidigare moderat, tillstyrker Johan Sösaeters Johanssons yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
ärendet ska avgöras idag. 
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Omröstning 
 
Omröstning begärs och verkställs. 
 
Följande beslutsgång fastställs: 
Ja-röst för återremiss 
Nej-röst för avgöras idag 
 

 Vid omröstning 
 

 JA NEJ AVSTÅR 
Zara Blidevik (M)  X  

Christian Lindeman (M)  X  

Andreas Nelin (-) X   

Julia Färjhage (C)  X  

Johan Blixth (C)  X  

Lars Ivarsbo (C)  X  

Johanna Mörk (C)  X  

Ethel Augustsson (C)  X  

Camilla Nilsson (KD) X   

Mona Burås (S)  X  

Philip Gümüscü (S)  X  

Anne-Lie Palm (S)  X  

Kristian Hermansson (S)  X  

Madeleine Librén (S)  X  

Martin Rapp (S)  X  

Ann-Katrin Johansson (S)  X  

Peter Spjuth (V)  X  

Linda Holmer Nordlund (V)  X  

Frej Dristig (SD) X   

Johan Sösaeter Johansson (SD) X   

Olga Johansson (SD) X   

Andreas Freiholtz (SD) X   

Jari Kalliomäki (SD) X    

Lena Hill (SD) X    

Mats Ollaka (SD) X    

Daniel Martinsson (SD) X    

Niclas Ahlberg (SD) X    

Ann-Kristin Johansson (SD) X    
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 Vid omröstning 
 

 JA NEJ AVSTÅR 
Gustav Lagnander (EDL) x    

Summa 13 16   

 
Vid omröstningen avges 13 ja-röster och 16 nej-röster och ärendet återremitteras 
därmed genom minoritetsåterremiss. 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med följande motivering; 
Att redovisning av ej besvarade motioner ska förses med motivering var i 
beredningsprocessen motionen befinner sig och när de planeras att tas upp i 
kommunfullmäktige. (Se Sundsvall för bra exempel på redovisning av ej besvarade 
motioner). 
 
 
 
 
Beslutet expedieras till 
Administrativ chef Maria Olegård 
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§ 41 
Interpellation om bristande informationshantering i 
socialnämndens verksamhet 
Dnr KS 2024/109 
 
Sammanfattning 
Frej Dristig (SD) inkom 2024-02-22 med interpellation till ordföranden i socialnämnden 
om bristande informationshantering i socialnämndens verksamhet. Följande frågor 
ställs: 
 

1. När fick ordförande för socialnämnden kännedom om att det inkommit 6:6a från 
Kommunal angående hemtjänsten i Lödöse respektive Göta?  

2. Varför har varken kommunstyrelsens vice ordförande eller socialnämndens vice 
ordförande fått information i rimlig tid om 6:6a från Kommunal angående 
hemtjänsten i Lödöse och Göta?  

3. Hur ser ordföranden för socialnämnden på bristen av kommunikation och 
informationshantering kring sådana viktiga ärenden?  

4. Hur säkerställer ordförande för socialnämnden att liknande brister i 
informationen inte upprepas i framtiden och att alla relevanta parter informeras 
korrekt och inom rimlig tid?  

5. Vilka åtgärder har vidtagits för att följa upp och åtgärda de problem som 
Kommunal påpekat?  

 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation, daterad 2024-02-22 
Svar på interpellation, daterat 2024-04-08 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige noterar debatten med anledning av interpellationen. 
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§ 42 
Interpellation om beredskap för socialnämndens ordförande 
Dnr KS 2024/175 
 
Sammanfattning 
Frej Dristig (SD) inkom 2024-03-29 med en interpellation till socialnämndens 
ordförande om beredskap för socialnämndens ordförande. Följande frågor ställs: 
 

1. Varför valde du att inte delegera din beredskap till någon annan under din resa 
till USA, trots möjligheten enligt socialnämndens delegationsordning?  

2. Hur skulle du förklara ditt beslut att behålla beredskapen under själva flygresan 
till och från USA, där det är omöjligt att vara tillgängligt för att fatta beslut?  

3. Hur ser du på möjligheten att garantera tillgänglighet för nödvändiga beslut 
inom nämnden, även när ordföranden är frånvarande?  

4. När anser du att en ordförande kan anses frånvarande och därmed delegera 
beredskapen? 

 
Beslutsunderlag 
Interpellation, daterad 2024-03-29 
Svar på interpellation, daterad 2024-04-08 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige noterar debatten med anledning av interpellationen. 
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§ 43 
Delgivning 
Dnr KS 2023/447 
 
Sammanfattning 

 
• Reviderad verksamhetsplan och budget 2024 – kommunstyrelsen 
• Reviderad verksamhetsplan och budget 2024 – samhällsnämnden 
• Reviderad verksamhetsplan och budget 2024 – socialnämnden 
• Reviderad verksamhetsplan och budget 2024 - bildningsnämnden  

 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen 
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